
 

 

 

 

 

Svar på medborgarförslag om gångstråk vid 
Rådasjön 

21 

2021KS580 
   

Page 250 of 504



Till kommunstyrelsen              

 

Kommunstyrelsens sammanträde 
2022-01-13 

 

Datum      Diarienummer 
2021-12-21      2021KS580 

 

Svar på medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 

Ordförandens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till förvaltningen för dialog med 
länsstyrelsen om möjligheten att genomföra medborgarförslagets intention. 
 
Per Vorberg (m) 
Kommunstyrelsens ordförande
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TJÄNSTESKRIVELSE 
Sektorn för samhällsbyggnad  
Hanna Frejd 
 
 
 
 
 
 Datum   
 2021-12-01   
 

 
 
 
 
Kommunstyrelsen 
 
 
 
Diarienummer 
2021KS580 009 

 

 

Svar på medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget 
 
Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 14 oktober 2021 § 187 att remittera 
medborgarförslaget om gångstråk vid Rådasjön till kommunstyrelsen och 
uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget 
beskrivs det positiva resultatet upprustningen av promenadstigarna vid Råda 
Säteri har gett. Förslagsställaren föreslår att binda samman en mindre stig 
längs med sjön, närmare Mölnlycke, med gångvägen mellan fiskeföreningen 
och RÅSS brygga med en spång. Idag är denna sträcka otillgänglig 
sankmark. Detta kan, enligt förslagsställaren, öka tillgången till naturen vid 
sjön.     
 
Förvaltningen bedömer att möjligheterna till att anlägga en promenadväg 
vid Rådasjön är begränsad då området är ett vattenskyddsområde och tillhör 
Rådasjöns naturreservat. 
 
Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse 1 december 2021 
 Medborgarförslag om gångstråk vid Rådasjön 
 Kommunfullmäktiges beslut den 30 januari 2020 § 12, uppdrag om 

att ”Snygga till området kring Mölndalsån i Mölnlycke entré” 
 Kommunstyrelsens beslut den 4 mars 2021 § 90, svar på 

medborgarförslag om Strandpromenad från Mölnlycke centrum till 
Råda Säteri 

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 14 oktober 2021 § 187 remittera 
medborgarförslaget om gångstråk vid Rådasjön till kommunstyrelsen och 
uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. Förslagsställaren föreslår 
en sammanbindning av en mindre stig längs med sjön, närmare Mölnlycke, 
med gångvägen mellan fiskeföreningen och RÅSS brygga med en spång. 
Idag är denna sträcka otillgänglig sankmark. Åtgärden kan, enligt 
förslagsställaren, öka tillgången till Rådasjön och dess natur.     
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Bakgrund  
I uppdraget ”Snygga till området kring Mölndalsån i Mölnlycke entré” som 
redovisades den 30 januari 2020 § 12 för kommunfullmäktige kom 
förvaltningen fram till att det förmodligen skulle vara möjligt att knyta 
samman Mölnlycke centrum och Råda Säteri med gångstigar längs 
Rådasjön. Dock omfattas sträckan längst med Rådasjön av en del 
regleringar som kan begränsa möjligheterna till att anlägga en gångstig på 
sträckan. Rådasjön är dricksvattentäkt för Mölndal och reservvattentäkt för 
Göteborg och klassas därför som ett vattenskyddsområde och sträckan ingår 
i Rådasjöns naturreservat.  
 
Rådasjöns vattenskyddsområde och Rådasjöns naturreservat  
Rådasjön klassas som vattenskyddsområde vilket påverkar möjligheten att 
anlägga ett gångstråk på sträckan. Åtgärder inom Rådasjöns naturreservat 
kräver tillstånd av miljö- och bygglovsnämnden i Härryda kommun. 
Förslaget ska dess för innan skickas på remiss till Göteborgs stad och 
Mölndals stad.  

Syftet med Rådasjöns naturreservat är att bevara och utveckla områdets 
biologiska värden, den kulturhistoriskt värdefulla helhetsmiljön samt 
områdets stora värden för friluftslivet och allmänhetens möjligheter till 
naturupplevelser. Med bakgrund i 7 kap. 5–6 och 30 §§ miljöbalken samt 22 
§ förordningen (1998:1252) om områdesskydd enligt miljöbalken m.m. har 
Härryda kommun och Mölndal stad beslutat att det är förbjudet att uppföra 
byggnader samt nyanlägga bryggor i området, annat än i enlighet med 
gällande detaljplaner. 

Kommunstyrelsen behandlade den 4 mars, 2021 § 90 svar på 
medborgarförslag om strandpromenad från Mölnlycke centrum till Råda 
Säteri och beslutade att avslå medborgarförslaget med hänvisning till 
begränsning till följd av Rådasjöns vattenskyddsområde och Rådasjöns 
naturreservat. 

 
Förvaltningens bedömning 
Utifrån begränsningar i Rådasjöns vattenskyddsområde och Rådasjöns 
naturreservat gör förvaltningen bedömningen att föreslagen åtgärd inte är 
möjligt att genomföra och därför förslår förvaltningen att 
medborgarförslaget avslås.  
 
 
 
Anders Ohlsson Irmana Cukur 
Samhällsbyggnadschef  Administrativ chef 

Page 253 of 504



Inskickat av: Johan Persson
(Signerad)

Sida
(1 1)

Ärendenummer
#36807

Datum
2021-09-19 20:34

Ärendenummer: #36807 | Inskickat av: Johan Persson (signerad) | Datum: 2021-09-19 20:34

Postnummer och ort 

E-postadress 

Lämna ett medborgarförslag

1. Inlämnat av

Inlämnat av 
Personnummer 

För- och efternamn 
Johan Persson

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 
-

Notifieringar 
E-post

2. Ditt förslag

Rubrik på ditt förslag
Gångstråk vid Rådasjön

Beskriv förslaget
Hej
Mitt förslag är ett nytt gångstråk utmed en del av Rådasjön i Mölnlycke.
För några år sedan upprustades promenadstigarna vid Råda Säteri och det blev väldigt bra. Det finns också en mindre stig längs 
med sjön närmare Mölnlycke. Min tanke är att sammanbinda de två med en gångväg mellan fiskeföreningen och RÅSS gamla 
brygga, gärna med en spång liknande det som gjorts vid Ötjärn. Idag är den sträckan otillgänglig och består av sankmark utan 
stigar. Men samtidigt är det väldigt fin natur och att ha en promenadväg precis jämte sjön hade blivit hur bra som helst.
Mvh Johan
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 
2020-01-30 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 12        Dnr 2019KS26 

Besvarande av uppdrag ur budget 2019 "Snygga till området kring 
Mölndalsån i Mölnlycke entré"  

  
Kommunfullmäktige beslutade den 18 juni 2018 § 119 i samband med fastställande av budget 
2019 att uppdra åt kommunstyrelsen att utreda hur Mölnlycke entré kan göras i ordning så att 
det ser trevligt ut och det blir en naturlig koppling mellan Mölnlycke centrum via Mölnlycke 
entré till Rådasjön och Råda säteri. 
 
Det finns flera projekt under pågående planering som ligger i anslutning till Mölndalsån och 
Sätervägen som innehåller åtgärder som påverkar gestaltningen på platsen. 
 
Sammantaget är förvaltningens bedömning att de åtgärder som ligger inom ramen för 
planerade projekt på ett betydande sätt kan utveckla de fysiska förhållandena vid Mölnlycke 
entré. I sammanhanget ska dock understrykas att åtgärderna i de olika projekten är beroende 
av att kommunstyrelsen beviljar startbesked för genomförandet. För projektet gällande 
kapacitetsåtgärder vid cirkulationen vid Råda stock kommer förvaltningen att söka 
startbesked vid senare tillfälle. 
 
Förvaltningen har gjort en utredning och för en mer utförlig beskrivning av de planerade och 
föreslagna framtida åtgärderna. 
 
Från sektorn för samhällsbyggnad föreligger skrivelse daterad den 12 november 2019. 
 
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 9 januari 2020 § 13. 
 

Beslut 

Kommunfullmäktiges beslut i enlighet med kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige beslutar att uppdraget, gällande att utreda hur området kring Mölndalsån 
i Mölnlycke entré kan göras i ordning, är genomfört och därmed avslutat. 
 

---------------------- 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2021-03-04 

 
 

Signatur justerande Utdragsbestyrkande 

    

 

§ 90        Dnr 2020KS527 

Svar på medborgarförslag om strandpromenad från Mölnlycke centrum 
till Råda Säteri  

  
Kommunfullmäktige beslutade den 15 oktober 2020 § 197 att remittera medborgarförslaget 
”Strandpromenad från Mölnlycke centrum till Råda Säteri” till kommunstyrelsen och uppdrog 
åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget beskrivs vilket magiskt 
besöksmål som kan skapas genom att bygga en strandpromenad från Mölnlycke centrum till 
Råda säteri. Bland annat föreslås ett brett trädäck med restauranger, caféer, kiosker och en pir 
med en bastu likt Varbergs kallbadhus. 
 
Idén om att binda samman Mölnlycke centrum och Råda säteri längs Rådasjöns strandkant 
med en promenadstig i någon form är en intressant idé som förvaltningen tror skulle bidra till 
att öka tillgängligheten till Råda Säteri och till Rådasjöns naturreservat. Dock bedömer 
förvaltningen att möjligheterna till att anlägga en strandpromenad likt den som föreslås i 
medborgarförslaget, med restauranger, caféer och en bastu begränsas av Rådasjöns 
vattenskyddsområde och Rådasjöns naturreservat. 
  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 9 december 2020 
 Medborgarförslag ”Strandpromenad från Mölnlycke centrum till Råda Säteri” 
 Kommunfullmäktiges beslut den 30 januari 2020 § 12, uppdrag om att ”Snygga till 

området kring Mölndalsån i Mölnlycke entré” 
 Kommunfullmäktiges beslut den 19 september 2019 § 121, Inriktning för fortsatt 

utveckling av Råda Säteri 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

---------------------- 
 

Paragrafen är justerad 
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